
Zápis z výročního sborového shromáždění Farního sboru ČCE v Chrástu
konaného v Chrástu dne 20. 6. 2021

Výroční sborové shromáždění (dále též jen „VSS“) bylo předem řádně ohlášeno.
Jednání zahájil cca v 10:20 hod. bratr farář Karel Šimr.
Počet přítomných na začátku VSS:

- 16 členů sboru s hlasovacím právem 
- online 1 členka sboru, jež nehlasovala
- 2 hosté

Pořad jednání
• volba skrutátorů, předsedy VSS, zapisovatele a verifikátorů zápisu
• navržení programu VSS, schválení programu VSS
• zpráva staršovstva sboru a faráře
• diskuse o zprávách staršovstva a faráře a jejich vzetí na vědomí 
• zpráva o hospodaření sboru a její schválení
• zpráva revizorů o hospodaření v roce 2020 a její schválení
• rozpočet na rok 2021 a jeho schválení
• diskuse o zprávách o hospodaření
• volba revizorů hospodaření na rok 2021 a dvou náhradníků
• zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS, obecná diskuse

1) Volby pořadatelů shromáždění
Většinou hlasů byli zvoleni (tj. 15 hlasů pro, 1 momentálně nepřítomen):

 skrutátoři – sestra Jana Esterlová, bratr Miloslav Esterle
 předsedkyně shromáždění – sestra Magdalena Vroblová
 zapisovatelka – sestra Martina Tonarová
 verifikátorky zápisu – sestry Dagmar Ženíšková a Jana Kaucká

2) Program
Zprávy:

 staršovstva
 faráře
 o hospodaření v roce 2020, rozpočet na rok 2021
 o revizi hospodaření v roce 2020

Volba:
 revizorů hospodaření za rok 2021 a jejich náhradníků

Zhodnocení splnění úkolů z loňského VSS
Diskuse a hlasování

- sloučení chrásteckého a kralovického sboru
- projekt Útočiště (rozpočet nad 2 miliony Kč)



Navržený pořad jednání VSS byl všemi přítomnými (tj. 15) členy sboru schválen.

3) Zprávy staršovstva a faráře sboru 
Zprávu staršovstva o činnosti sboru v uplynulém roce přednesla kurátorka Magdalena Vroblová.
Byly v ní chronologicky popsány jednotlivé události během roku, shrnut rámec sborového života
a popsáno fungování sboru během covidové pandemie.

Bratr farář Karel Šimr se ve své zprávě zaměřil na to podstatné, co utváří naše společenství, tj.
Kristovo evangelium,  sdílení  víry  a  výzvu k  hledání  a  zachování  jednoty v Duchu svatém (při
vědomí  toho,  že  jsme  hříšníci  obdarovaní  Boží  milostí).  Sbor  by  měl  být  útočištěm  pro  lidi
v jakékoli formě nouze – připomínka obrazu církve jako nemocnice, používaného již Lutherem,
v současnosti pak papežem Františkem.

Obě zprávy byly sborovým shromážděním vzaty na vědomí (14 hlasů pro, 1 člověk se zdržel
hlasování, 1 nepřítomen).

4) Zpráva o hospodaření sboru v roce 2020
Zprávu o hospodaření sboru v roce 2020 přednesla a k nahlédnutí členům sboru v kopii poskytla
účetní sboru sestra Marta Esterlová. Vysvětlila přitom blíže některé účetní položky, jejich tvorbu
a vztahy mezi nimi.

5) Zpráva o revizi hospodaření sboru za rok 2020
Zprávu o revizi hospodaření sboru za rok 2020 přednesla sestra Jana Kaucká. Hospodaření bylo
shledáno v pořádku, a proto revizorky doporučily zprávu o hospodaření za rok 2020 schválit. 

Obě zprávy, tj. o hospodaření i revizní, byly sborovým shromážděním schváleny (14 hlasů pro,
2 lidé se zdrželi hlasování resp. momentálně nepřítomni).

6) Volba revizorů hospodaření na rok 2021 a jejich náhradníků
Revizory  hospodaření  byly  jednomyslně  zvoleny  sestry  Jana  Kaucká  a  Martina  Tonarová,
náhradníky revizorů byly jednomyslně zvoleny sestra Vlasta Hefnerová a sestra Jana Esterlová.

7) Rozpočet na rok 2021 
Sestra  Marta  Esterlová  přednesla  a  vysvětlila  návrh  na  vyrovnaný  rozpočet  na  rok  2021
zohledňující navýšení personálního fondu i schvalované sloučení s kralovickým sborem. 

Sborové shromáždění tento návrh rozpočtu projednalo a schválilo (15 hlasů pro, 1 člověk se
zdržel hlasování resp. nepřítomen). 

8) Zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS

 V  roce  2020  proběhla  v rámci  VSS  diskuse  o  případných  kontrolách  nebo  auditu  našeho
hospodaření – následně proběhla porada se sestrou Stáňou Krejčovou z Diakonie, a tím se
potřebné otázky prozatím vyjasnily.



 Sloučení sborů v Chrástu a Kralovicích - úkoly z loňska:
- uspořádat v září 2020 sborové shromáždění ohledně této otázky v Chrástu i Kralovicích

(v Chrástu plánováno na 18. 10. 2020, pro pandemickou situaci se neuskutečnilo) 
- nechat schválit staršovstvem i VSS kralovického sboru – splněno
- schválení  konventem  a  synodem  –  obojí  bylo  schváleno  (konventem  podmínečně

16. 1. 2021 on-line)

9) Obecná diskuse k 2 klíčovým bodům programu VSS

Sloučení sborů v Chrástu a Kralovicích

- V Kralovicích bude ustanovena kazatelská stanice, duchovní služba poběží jako doposud
(zejména za účasti br. farářů Karla Šimra a Ondřeje Pellara) – sloučení za kralovický sbor
opětovně podpořeno a doporučeno přítomným bratrem Teršem.

- Členové kralovického sboru se stanou členy chrásteckého sboru (v současnosti jde asi
o 7 aktivnějších členů). 

- Praktická  péče  o  zahradu  a  vytápění,  základní  údržba  a  úklid  budov  v Kralovicích  je
v současnosti zajišťována nájemníky.

- Rozprava  o  dalším  financování  a  využití  kralovické  fary  (budova  v dobrém  stavu,
v současnosti je a nadále bude i příjem z nájmu).

- V budoucnu bude patrně potřebný správce pro faru v Kralovicích, jestliže by se změnili
současní nájemníci. Pak se může změnit i stávající využití budov.

Sloučení sborů bylo přítomnými členy sboru schváleno (14 hlasů pro, 2 lidé se zdrželi hlasování
resp. momentálně nepřítomni).

Projekt Útočiště

a) Shrnutí dosavadních představ a východisek
Nekonkuruje sociálním službám, které nabízejí  Diakonie nebo katolická Charita,  případně jiné
organizace. Jde o ryze komunitní aktivitu. Cílem je vytvořit, resp. rozšířit prostor pro aktivity,
které již probíhají v současných limitovaných prostorách. 
Oblasti, jež by mělo Útočiště pokrývat:

- duchovní doprovázení, 
- krátkodobá nouzová potřeba bydlení, 
- klubovna (viz též přiložený popis projektu).

Od  stávajících  členů  sboru  se  v  projektu  neočekává,  že  se  budou  velkou  měrou  věnovat
souvisejícím činnostem. Zastřešující osobou bude bratr farář, každý z členů sboru pak přispěje
dle svých možností a obdarování (viz též přiložený popis projektu).

Odborné otázky, jež bude třeba objasnit či dořešit:
- právní otázky související s ekonomikou (vykazování příjmů a výdajů),



- pravidla pro sociální práci – zejm. ve vztahu k ochraně osob poskytujících sociální inter-
venci (využity mají být zejména odborné znalosti a zkušenosti bratra faráře z jeho aktivit
v rámci krizové intervence),

- pravidla pro využívání prostor – „manuál použití“ – k čemu vybudované prostory mají
sloužit a k čemu ne, maximální doba používání a jeho podmínky – zejm. podílení se na
životě sboru, finanční přispění, jiná služba.

Technické řešení – přístavba k faře, vzniknou 2 samostatné jednotky, celkem 3 pokoje.
Rozpočet v současnosti cca 2.220.000 Kč, přičemž na 2/3 této částky již máme plánované pokrytí
– přislíben jeden větší osobní dar, počítá se s dotací Jeronymovy jednoty, o niž bylo v letošním
roce zažádáno. Záměrem je v roce 2021 připravit zdroje a v roce 2022 stavbu realizovat.

b) Diskuse k projektu Útočiště
Bratr Radko Křivánek upozornil na dlouhodobost projektu, na pravděpodobné zvýšení cen oproti
plánovanému rozpočtu, na akumulaci prostředků na tento jeden velký projekt, dále zpochybnil
korektnost čerpání prostředků na tento účel z Jeronymovy jednoty. Sestra kurátorka se k těmto
námitkám vyjádřila. 
Dále byl  vznesen dotaz na možné zkušenosti z církve s již  fungujícím podobným projektem –
budeme dle bratra faráře patrně jedni z prvních. Otevřena byla i otázka budoucího financování
provozu, např. zajišťování životních potřeb některých osob využívajících dočasný azyl v Útočišti.
Bratr  farář  reagoval  připomenutím  zamýšleného  účelu  a  zaměření  projektu,  který  není  pro
všechny a za všech okolností. Od budoucích příjemců služeb Útočiště je očekáváno i zapojení se
do aktivit sboru a hrazení nákladů podle svých možností. Nejde o čistou sociální službu, a tím
pádem  není  možné  využít  evropské  dotace  a  oficiální  subvence  vázané  na  plnění  mnohdy
přísných podmínek, jejich plnění je následně kontrolováno a případné neplnění i citelně finančně
sankcionováno (viz stacionář v Přešticích). Zmíněn byl i dopad na farářskou rodinu – ze strany
bratra faráře byla jménem jeho rodiny deklarována její otevřenost vůči tomuto projektu. Jako
důležité  vidí  podporu  od  jednotlivých  členů  sboru  a  sympatizantů  dle  jejich  možností  a
obdarování. Podle jeho slov půjde především o vztahovou investici.
Bratr  Jan  Esterle  vystoupil  s příspěvkem,  v němž  zmínil  potřebnost  stálého  promýšlení  a
přehodnocování poslání Jeronymovy jednoty, stejně jako Diakonie ČCE i našeho sboru. Vidí jako
důležité,  abychom my sami  vnímali  náš  sbor  jako naše útočiště,  abychom vnímali  rozdílnost
našich  potřeb  i  pohledů  na  různé  skutečnosti,  promýšleli  to  v modlitbě  a  nenechali  tím
ovlivňovat  naše  vztahy.  Zdůraznil  potřebu  opírat  se  především  o  Boží  pomoc  a  připomenul
důležitost  práce  s dětmi  a  mládeží,  aby  učinili  dobrou  zkušenost  s církví,  neboť  jsou  její
budoucností.
Sestra Marta Esterlová promýšlela ekonomické a účetní souvislosti a přimlouvala se za včasné a
společné  plánování  a  řešení  těchto  otázek.  Je  důležité  mít  správně  nastavený  právní  rámec
celého  fungování,  což  je  úkol,  který  je  stále  před  námi.  Bude  vhodné  vypracovat  rozumný
harmonogram, který stanoví, kdy a v jaké fázi bude nutno mít jednotlivé dílčí praktické otázky
vyřešené a rozhodnuté.
Bratr farář probral podrobnosti financování – náklady budou zřejmě vyšší než předpokládané,
cestou  půjček  však  jít  určitě  nechceme.  Nemovitost  sborového  domu  bude  každopádně
zhodnocena, v nejhorších scénářích lze nové prostory např. krátkodobě pronajmout. Jeronymova



jednota  podle  jeho slov  zastřešuje  všechny církevní  peněžní  toky  do nemovitostí  a  rovněž  i
zahraniční dary na tyto účely. Nejde v ní pouze o nutné opravy, ale i o stavební a investiční věci.
Z jejích zdrojů budeme v případě schválení naší žádosti čerpat cca 750 tisíc Kč, představen byl
podrobný plán financování, který by měl pokrýt v současnosti uvažované náklady 2,2 mil. Kč. 
Sestra Marta Esterlová uvažovala nad otázkami vyúčtování investic a administrativních nákladů a
souvisejícími  záležitostmi  a  upozornila  na  potenciální  problémy.  Bratr  farář  to  slíbil  zjistit  a
prověřit.
Prakticky bude stavbu provádět vybraná stavební firma. Ohledně harmonogramu financování je
reálné příští rok začít stavět. Seniorát podpořil naši žádost na Jeronymovu jednotu, projekt byl
představen  i  přímo  Jeronymově  jednotě.  Evropská  cesta  financování  pro  nás  vzhledem
k administrativní náročnosti není nereálná.
Sestra Libuše Klasnová promýšlela budoucí fungování a možné problémy, když osoby využívající
Útočiště  nebudou  dodržovat  dohodnutá  pravidla.  Bylo  všeobecně  připuštěno,  že  takové
problémy skutečně vznikat mohou. Sestra Dagmar Ženíšková zdůraznila, že bychom se neměli na
prvním místě soustředit na možná negativa, ale na pozitiva, kvůli nimž do projektu chceme jít.
Navíc podobné služby již v současnosti sbor a bratr farář reálně poskytují, díky projektu bude
toto možno lépe prostorově a organizačně zajistit.
Diskuse  byla  uzavřena a  VSS  hlasovalo  o  schválení  plánované  investice,  tj.  aby  sbor  převzal
závazek převyšující 2 mil. Kč pro případ, že se podaří sehnat dostatečné prostředky pro realizaci
projektu Útočiště.

Pro schválení hlasovalo 12 hlasů, 2 lidé se zdrželi hlasování, 2 byli momentálně nepřítomni, proti
nebyl nikdo. 

Výroční sborové shromáždění bylo zakončeno společnou modlitbou v 12:55 hod.

Zapsala:  ...........................................
      Martina Tonarová

Předsedkyně výročního sborového shromáždění: .........................................................
         Magdalena Vroblová

Verifikátorky zápisu: .............................................       .................................................
       Dagmar Ženíšková      Jana Kaucká

Přílohy:
1) Prezenční listina přítomných
2) Zpráva faráře
3) Zpráva staršovstva
4) Zpráva účetní sboru o hospodaření sboru v r. 2020
5) Návrh rozpočtu na rok 2021
6) Revizní zpráva za rok 2020
7) Popis projektu Útočiště


